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Spørgsmål nr. 424 fra Folketingets Retsudvalg (Alm. del):

”Ministeren bedes fremlægge tallene for hvert af årene 2008, 
2009 og de foreløbige for 2010, jf. retsplejelovens § 1021 h, 
hvor Rigsadvokaten pålægges årligt at afgive en beretning, 
bl.a. om behandlingen af de sager, der er nævnt i retsplejelo-
vens kapitel 93 b og 93 c. Ministeren bedes ligeledes redegø-
re for, hvorfor beretningen ikke er afgivet i overensstemmel-
se med loven.”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigsadvokaten, der har oplyst følgende:

”Retsplejeloven indeholder i kapitel 93 b (om klager), 93 c (om 
straffesager) og 93 d (om politiklagenævn) regler om behandlingen 
af klagesager og straffesager, der vedrører politipersonalets forhold 
i tjenesten, og som behandles efter politiklagenævnsordningen.

Det følger af retsplejelovens § 1021 h, at Rigsadvokaten afgiver en 
årlig beretning om behandlingen af de i kapitel 93 b og 93 c nævnte 
sager til Folketinget og justitsministeren. Beretningen skal offent-
liggøres.

Det kan oplyses, at Rigsadvokaten netop er ved at færdiggøre be-
retningerne for 2008 og 2009, der således forventes afgivet samlet i 
løbet af januar måned 2011. Beretningerne vil bl.a. indeholde op-
lysninger om antallet af klagesager og straffesager i de pågældende 
år.

Rigsadvokaten skal beklage, at det som følge af varetagelsen af an-
dre opgaver i rigsadvokaturen ikke har været muligt at færdiggøre 
de to beretninger tidligere. 

                     Det kan tilføjes, at oplysninger vedrørende antallet af klager over 
politiet for 2010 forventes at foreligge i begyndelsen af det nye år.”


